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Nový minister vnútra SR 
Ivan Šimko

ROČNÍK XXXIII  I  ČÍSLO 5  I  MÁJ  I  2023  I  SLEDUJTE OZP V SR NA

NOVINY  ODBOROVÉHO  ZVÄZU POLÍCIE V SR

Staronový minister vnútra Ivan Šimko sa po viac ako 
20-rokoch vracia do úradu.

Rokovanie EuroCopu v Belfaste sa zaoberalo dôsledkami vojny na 
Ukrajine, rastúcimi útokmi na policajtov a migráciou. 

Predsedníctvo Odborového zväzu polície v SR 
sa zaoberalo situáciou na SOŠ PZ v Košiciach 

V Košiciach sa 11. a 12. mája 
konalo dvojdňové zasadnutie 
Predsedníctva Odborového 
zväzu polície v SR. Témami 
rokovania boli stav členskej 
základne krajských rád či kon-
trola plnení aktuálnych úloh. 
 OZP v SR sa podarilo naplniť 
jeden zo svojich dlhodobých cie-
ľov, a to zvýšiť platovú triedu ci-
vilným zamestnancom, pôsobia-
cim na úseku evidencie vozidiel.  
Člen komisie pre tvorbu novej 
„platovky“ a podpredseda OZP 
v SR, Roman Laco, v krátkosti 
zreferoval o novom návrhu, kto-
rý pripravilo ministerstvo vnút-
ra. Zdôraznil, že na zmenu pla-
tovky je potrebné novelizovať 
zákon č. 73/1998, ktorý stále ne-
prešiel rokovaním vlády. Kľúčo-
vý preto bude postoj novej, úrad-
níckej vlády premiéra Ľudovíta 

Ódora, ako aj ministra vnútra 
Ivana Šimka. Členovia Predsed-
níctva OZP v SR sa zhodli na 
tom, že s príchodom nového 
ministra prichádza do rezortu 
nový vietor a s ním nádej na vy-
riešenie viacerých, doteraz ne-
riešených problémov.  Vedenie 
zväzu preto verí v konštruktív-
nu spoluprácu s novým minis-
trom vnútra a zároveň mu po-
núka pomocnú ruku pri riešení 
všetkých akútnych problémov, 
ktoré trápia policajtov, horských 
záchranárov, ako aj civilných za-
mestnancov rezortu. Novému 
ministrovi bol zároveň poslaný 
list so žiadosťou o stretnutie. 
 Diskusia na predsedníctve sa 
dotkla aj návrhu Konfederácie 
odborových zväzov (KOZ) SR k 
výške valorizácie minimálnej 
mzdy na budúci rok.  

 Členovia predsedníctva boli 
následne informovaní o situá-
cii na Strednej odbornej škole 
(SOŠ) PZ v Košiciach. Problémy, 
ktorým škola v súčasnosti čelí, 
sú veľmi znepokojujúce. Posled-
ný veľký problém, a to nevypla-
tenie odmien pre študentov, sa 
podarilo vyriešiť hlavne vďaka 
okamžitej intervencii Odborové-
ho zväzu polície v SR. Predsed-
níctvo zväzu v tejto súvislosti 
vyjadrilo maximálnu dôveru a 
podporu predsedovi Základnej 
organizácie OZP v SR pri SOŠ PZ 
v Košiciach, Danielovi Čukalov-
skému. 
 Po skončení rokovania  sa 
podpredseda OZP v SR, Peter 
Jakubík a niektorí ďalší členovia 
predsedníctva stretli na pôde 
Strednej odbornej školy Poli-
cajného zboru v Košiciach, aby 

so zástupcom riaditeľky školy, 
Erikom Kušnírom a predsedom 
miestnej základnej organizácie 

Danielom Čukalovským prebrali 
ďalšie dôležité témy. 
J. Rohár

V pondelok, 15. mája, vyme-
novala prezidentka Zuzana Ča-
putová novú úradnícku vládu 
pod vedením premiéra Ľudoví-
ta Ódora. Rezort vnútra prevzal 
po Romanovi Mikulcovi Ivan 
Šimko, ktorý funkciu minis-
tra vnútra zastával aj v rokoch 
2001-2002.
 Ing. JUDr. Ivan Šimko je v pora-
dí 20. ministrom vnútra Slovenskej 

republiky. Vyštudoval Národohos-
podársku fakultu Vysokej školy 
ekonomickej v Bratislave a Práv-
nickú fakultu Univerzity Komen-
ského v Bratislave.  V minulosti bol 
aktívnym politikom, poslancom 
NR SR, ministrom vnútra, obrany 
aj spravodlivosti.  
 Novovymenovaný minister 
vnútra Ivan Šimko si ešte v ten deň 
v popoludňajších hodinách pre-

vzal úrad od svojho predchodcu 
Romana Mikulca.  „Napriek naozaj 
náročným trom rokom pandémie, 
vojne v susednom štáte a iným vý-
zvam, ste ich dokázali ukočírovať 
a zvládnuť so cťou”, poďakoval sa 
Romanovi Mikulcovi na stretnutí 
s novinármi minister vnútra Ivan 
Šimko. Roman Mikulec sa tiež po-

pokračovanie na 2. strane

pokračovanie na 2. strane

EuroCop: Výmena informácií na 
európskej úrovni je nevyhnutná 

V severoírskom Belfaste sa 
v dňoch 3. - 4. mája konalo ro-
kovanie EuroCop, zastrešujúcej 
skupiny pre policajné odbory a 
zamestnanecké organizácie v 
Európe, združujúcej 30 policaj-
ných odborov, pôsobiacich v 25 
krajinách s celkovým počtom 
viac ako 230 000 členov. Roko-
vania sa v mene Odborového 

zväzu polície v SR (ďalej len OZP 
v SR)  zúčastnili predseda Pavol 
Paračka a predsedníčka Rady 
mladých OZP v SR Františka Ja-
kubíková. 
 Najvýznamnejším hosťom za-
sadnutia bol Jari Liukku, vedúci 
oddelenia závažného a organizo-
vaného zločinu v  Europole.  Jari 

Liukku informoval o činnosti, cie-
ľoch a štruktúre Europolu. Osobit-
nú pozornosť venoval trestným 
činom, súvisiacim s vojnovou krí-
zou na Ukrajine. Napriek tomu, že 
funguje dobrá spolupráca s ukra-
jinskými úradmi, vojna na Ukraji-
ne má priamy vplyv na vnútornú 
bezpečnosť ďalších európskych 
krajín. Europol, podľa neho, ne-

ustále sleduje organizované kri-
minálne skupiny a za najväčšie 
hrozby v tejto súvislosti považuje 
obchod so zbraňami, pranie špina-
vých peňazí, obchádzanie sankcii, 
terorizmus, hybridné hrozby či 
zneužívanie utečencov z Ukrajiny 
na obchodovanie s ľuďmi a podob-
ne. 

Iné krajiny – rovnaké problémy
 Delegátov a hostí z celej Euró-
py na rokovaní v Belfaste privítal 
hostiteľ – zástupca odborárskej 
Policajnej federácie Severného 
Írska, pričom zdôraznil potrebu 
vytvorenia jednej veľkej európskej 

Rokovanie predsedníctva, foto: M. Mikula

Ivan Šimko pri úvodnej tlačovke pre médiá po prevzatí funkcie 
ministra. foto: MV SR
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Nový minister vnútra SR Ivan Šimko

Rekordný záujem o vstup do OZP v SR 

EuroCop: Výmena informácií na európskej 
úrovni je nevyhnutná 

ďakoval všetkým zložkám rezortu 
vnútra za spoluprácu a poprial svoj-
mu nástupcovi všetko najlepšie.
 Vo štvrtok, 18. mája 2023, navští-
vil ministerstvo vnútra - v rámci 
svojich úvodných návštev, aj pred-
seda vlády Ľudovít Ódor. Premiér 
po spoločnom rokovaní s minis-
trom Ivanom Šimkom skonštato-
val, že je veľmi dôležité, kto rezort 
riadi. „Máme tu vyšetrovanie citli-
vých káuz a mnohé ďalšie politicky 
citlivé témy. Keď sme vyberali ľudí 
do vlády, dali sme si záležať, aby to 
bol skúsený človek, ktorý predtým 
na ministerstve pôsobil a nie je v 

politickom súboji. Teda môže po-
kračovať v riadení rezortu bez ze-
metrasení a otočení pozícií,“  pove-
dal predseda vlády Ľudovít Ódor.
 „Jednou z dôležitých úloh, ktorú 
musí zvládnuť táto vláda, je doviesť 
Slovensko k demokratickým voľ-
bám a zabezpečiť, aby voľby pre-
behli riadne, občania mohli prejaviť 
svoju vôľu a rozhodnúť o ďalšom 
zložení parlamentu. Ministerstvo 
vnútra má v tomto smere veľmi vý-
znamnú úlohu pri organizácii a za-
bezpečení volieb, ako aj pri celkovej 
atmosfére v štáte, pretože minister-
stvo vnútra zodpovedá za verejný 
poriadok,“ uviedol  minister vnútra 
Ivan Šimko po stretnutí s predse-

dom vlády SR.
zdroj: MV SR

A ako hodnotí začiatok 
svojho pôsobenia v úrade 
ministra vnútra samotný 
Ivan Šimko? 
„Po prvom týždni v službe môžem 
konštatovať, že som zatiaľ nenarazil 
na nič, čo by ma zaskočilo, prekva-
pilo, alebo sklamalo. Vstúpil som 
do prostredia, ktoré je veľmi rôzno-
rodé, zabezpečuje viaceré základné 
úlohy potrebné pre chod štátu, a 
i napriek mnohým nedokonalos-
tiam zatiaľ to vidím tak, že pracuje 

spoľahlivo. Iste, tento týždeň to boli 
hlavne prvé rozhovory s vedúcimi 
funkcionármi, ale usilujem sa čo 
najviac stretávať i s ľuďmi zo zák-
ladne, ktorá je pomerne stabilná a 
nezávislá od politických zmien. Sú 
to desaťtisíce ľudí, ktorí si zasluhujú 
našu úctu, pretože na nich stojí spô-
sobilosť nášho národa spravovať si 
veci verejné profesionálne. Už v pr-
vých dňoch som narazil aj na stov-
ky problémov, ktoré, pokiaľ to bude 
v mojich silách a budem mať na 
to právomoc, budem riešiť. Ale ako 
celok je tento grunt pre fungovanie 
štátu zdravý.
K ľuďom, na pleciach ktorých to 
všetko stojí, pristupujem s prezum-

pciou dôvery. Znamená to, že chcem 
každému najskôr veriť, že bude pra-
covať dobre, v prospech toho, čo je 
v záujme nás všetkých. (Ak samo-
zrejme niekto túto dôveru sklame, 
nebudem ani sekundu váhať, aby 
som pristúpil k náprave.) Som totiž 
presvedčený, že cieľavedomé kroky 
k budovaniu vzájomnej dôvery na 
Slovensku veľmi potrebujeme. Lebo 
slobodná spoločnosť nemôže fun-
govať bez elementárneho vedomia, 
že sa vzájomne môžeme na seba 
spoľahnúť. Hovoria a píšu o tom 
mnohí múdri ľudia, ale je to i moja 
vlastná životná skúsenosť.“
Ivan Šimko, minister vnútra SR 
(ivansimko.sk)

policajnej odborárskej rodiny, kto-
rej na sebe záleží, stará sa o seba 
a vzájomne si pomáha. 
 Policajtov naprieč Európou 
trápia veľmi podobné problémy: 
nízke platy, nedostatočné mate-
riálno-technické zabezpečenie 
a v neposlednom rade celkový 
znižujúci sa záujem o policajnú 
službu aj vo vzťahu k narasta-
júcemu počtu útokov proti po-
licajtom. Hlavnou myšlienkou 
stretnutia bola preto výmena 
informácií, skúseností, názorov 
a postupov medzi jednotlivý-
mi partnermi. Aj naši odborári 
z OZP v SR sa aktívne zapojili 
do činností pracovných skupín 
počas rokovania.  Pavol Paračka 
v krátkosti predstavil činnosť 
a aktivity OZP v SR a vyzval na 
urýchlené implementovanie zá-
verov z minuloročného rokova-
nia EuroCopu. 
 Vlani zvolený prezident Eu-
roCopu, Jonne Rinne, zhrnul 

v príhovore ciele, ktoré chce do-
siahnuť v tejto  funkcii. Stanovil 
tri kľúčové témy, ktorými by sa 
EuroCop mal akútne zaoberať. 
A to: dôsledky vojny na Ukra-
jine pre vnútornú bezpečnosť 
v Európe, zvyšujúci sa počet ná-
silných útokov proti policajtom 
a nedobrovoľná migrácia sú-
visiaca s klimatickou zmenou. 
Nárast útokov voči policajtom 
už pritom, žiaľ, patrí medzi dlho-
dobú agendu EuroCopu, pričom 
tento problém nemá podľa Rin-
neho národné, ale jedine spoloč-
né európske riešenie. 
 Ako príklad násilia voči 
policajtom boli uvedené 
nedávne útoky počas sil-
vestrovských osláv v Berlíne, 
o ktorých sme informovali
v januárovom čísle novín POLÍ-
CIA. Práve zástupca nemeckej 
policajnej odborovej organizácie 
GdP, Jochen Kopelke, sa zúčast-
nil rokovania EuroCop vôbec 
prvýkrát. GdP pod jeho vedením 
zvažuje návrat do EuroCopu, 

z ktorého pred niekoľkými rok-
mi nemeckí odborári vystúpili. 
 Našťastie, Slovensko v tejto 
chvíli zatiaľ nie je vystavené až 
takej intenzite fyzických útokov 
voči policajtom ako západné kra-
jiny, no už aj u nás narastá počet 
verbálnych útokov na policajtov, 

a dokonca aj na ich rodiny, od 
ktorých je potom len „krôčik“ 
k fyzickým útokom.  
Ako nám EuroCop pomohol
 OZP v SR sa stal členom pred-
chodcu dnešného EuroCopu už 
v septembri 1992. Členstvo 
v európskej policajnej od-

borovej organizácii mu po-
mohlo v ranných 90. rokoch 
odraziť pokusy o zákaz či lik-
vidáciu odborového hnutia 
v polícii. 
 Podobne aj v roku 2005 člen-
stvo v EuroCop viditeľne po-
mohlo zastabilizovať postavenie 
OZP v SR v rámci rezortu vnútra. 
Vtedajší minister vnútra, Vladi-
mír Palko, vytváral v tej dobe ob-
rovský tlak na predsedu, ako aj 
podpredsedov odborového zvä-
zu. Následne bola v Bratislave 
zorganizovaná demonštrácia na 
podporu Odborového zväzu po-
lície v SR  - a ich predsedu Miro-
slava Litvu - ktorej sa zúčastnilo 
72 vyslaných uniformovaných 
zástupcov EuroCopu, na čele 
s prezidentom Heinzom Kiefe-
rom. Ten sa potom ešte osob-
ne stretol s ministrom vnútra 
V. Palkom a tlmočil mu znepo-
kojenie všetkých odborových
zástupcov policajtov z celej Eu-
rópy. 
J. Rohár

 Mladí sú budúcnosť od-
borov. Slogan kampane na 
Strednej odbornej škole (SOŠ) 
Policajného zboru v Pezinku 
sa mení na skutočnosť. V me-
siacoch február až apríl 2023 
rozšírilo rady policajných od-
borárov až 53 kadetov a študen-
tov z pezinskej SOŠ PZ. Vďaka 
novým adeptom  má miestna 
základná organizácia už 155 
členov.  Záujem o členstvo v od-
boroch pritom prejavili nielen 
poslucháči, ale aj záujemcovia 
zo stáleho stavu.

 Príkladom je nový riaditeľ SOŠ 
PZ Pezinok, Lukáš Amtmann 
a jeho zástupkyňa Tatiana Valento-
vičová, ktorí v týchto dňoch taktiež 
podpísali prihlášky do odborov.

 Popularita OZP v SR na po-
licajne škole v Pezinku však  
týmto nekončí. Dňa 24. mája sa 
uskutočnila prezentácia činnosti 
Odborového zväzu polície v SR 
s možnosťou stať sa odborárom. 
Činnosť odborov mladých štu-
dujúcich policajtov naozaj zauja-
la a desiatky z nich okamžite po 
skončení prezentácie požiadali 
o prihlášky. Záujem mladých
policajtov a policajtiek bol obrov-
ský. Úspešnú akciu pre študentov
pripravila Základná organizácia
OZP v SR pri Strednej odbornej
škole PZ Pezinok pod vedením
predsedníčky Eriky Haruštiako-
vej. Prezentácie sa zúčastnili aj
učitelia a vedenie školy, na čele
s riaditeľom Lukášom Amtman-
nom. Prítomný bol aj podpred-

seda OZP v SR Ján Filip, ktorý 
študentom doplnil informácie 
o význame odborov v polícii, pri-
čom sa zmienil aj o možnostiach
kariérneho rastu v policajnom
zbore.

Niekoľko aktívnych študen-
tiek – policajtiek vyčnievalo spo-
medzi svojich kolegov. Na pre-
zentáciu odborovej práce prišli už 
rozhodnuté vstúpiť do odborov 
s vyplnenými prihláškami do od-
borovej organizácie. Aktívny prí-
stup sa cení a veríme, že im nad-
šenie pre odborársku a policajnú 
prácu vydrží!

Po náročnom období, kedy 
Základnú organizáciu (ZO) OZP 
v SR pri SOŠ PZ Pezinok pri orga-
nizovaní propagačných akcií ob-
medzovali hygienické opatrenia 

Jochen Kopelke, šéf GdP (v strede vpravo) na stretnutí  v Belfaste 
s prezidentom EuroCop Jonne Rinneom (v strede vľavo), 
foto: Jeldrik Grups

Mladé aktívne študentky - odborárky Michaela Styková, 
Tamara Gališinová a Vanessa Škadrová mali svoje prihlášky 
do OZP v SR už dopredu pripravené. 
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Zákon prináša koniec kadetov či zníženie vekovej hranice pre vstup do PZ, 
kontroverzné zmeny vďaka reakcii OZP v SR neprešli. 

NR SR schválila novelu zákona 
o štátnej službe príslušníkov PZ

v súvislosti s pandémiou ocho-
renia COVID-19, je toto výborná 

správa pre všetkých miestnych 
odborárov. Veríme, že tento dob-

re naštartovaný začiatok roka 
2023 sa ešte viac rozbehne a ich 
rady sa budú aj naďalej rozširovať. 
Lebo čím je odborová organizácia 
početnejšia, tým je silnejšia a má 
lepšiu vyjednávaciu pozíciu.
 V danom kontexte určite stojí 
za zmienku, že trieda 111K, ktorá 
ukončila štúdium v apríli 2023, 
dosiahla ku koncu štúdia neuveri-
teľnú, až 100-percentnú organizo-
vanosť v ZO OZP v SR pri SOŠ PZ 
Pezinok. Od 1.mája 2023 posilnili 
títo absolventi rady základných 
útvarov Policajného zboru.
Týmto im želáme veľa úspechov 
nielen vo výkone štátnej služby, 
ale aj v odborárskej činnosti a v 
ďalšej spolupráci.
Text a foto: J. Rohár

Momentka zo SOŠ PZ v Pezinku zachytáva študentov a kadetov 
iniciatívne vypĺňajúcich prihlášku do odborov.

Trieda 111K dosiahla ku koncu štúdia neuveriteľnú, až 
100-percentnú organizovanosť v ZO OZP v SR. 

Pozitívne správy z Pezinka 
o záujme mladých byť v odbo-
roch nás nútia zamyslieť sa,
prečo takéto nadšenie nie je aj
v Košiciach. Sú azda vo východ-
nej metropole Slovenska „iní“
mladí policajti alebo je to o slab-
šom vedení miestnej základnej
organizácie OZP v SR ako v Pez-
inku? Nemyslíme si. Mladí sú si
viac-menej podobní a predseda
miestnej  Základnej organizá-
cie OZP v SR pri SOŠ PZ Košice,
Daniel Čukalovský, patrí medzi
najaktívnejších členov Odboro-
vého zväzu polície v SR vôbec.

Predsedníctvo OZP v SR mu aj 
nedávno vyjadrilo plnú podporu 
v jeho náročnej činnosti. Rozdiel 
vidíme najmä v prístupe vedenia 
oboch policajných škôl. Vedenie 
SOŠ PZ Pezinok vychádza čin-
nosti ZO OZP v SR maximálne 
v ústrety.  Spolupráca je vzájom-
ná a funguje veľmi dobre. 
 V Košiciach je, paradoxne, si-
tuácia iná. Vedenie školy, naopak, 
kladie odborovej organizácii pole-
ná pod nohy.  Aspoň to tak vyze-
rá. Príkladom môže byť nedávna 
situácia, ktorá na škole vznikla. 
V čase dlhodobo plánovanej 

a ohlásenej prezentácie činnosti 
Odborového zväzu polície v SR, 
ktorú organizoval podpredseda 
zväzu Ján Filip, škola nariadila 
niektorým študentom brigádu. 
Náhoda? Asi nie...
 Najmä, keď sa dá hrabanie 
lístia, čistenie, upratovanie cesty 
a polygónu, či nosenie skríň 
a nábytku naplánovať na kto-
rýkoľvek iný termín, pričom na 
zamyslenie je aj to, či vôbec majú 
mladí policajti vykonávať takéto 
práce, ktoré ani nemajú hodno-
tené.  

Naopak, informácie podpred-

sedu Odborového zväzu polície 
v SR mohli mnohých osloviť a 
rozšíriť im obzory. Napr. aj o tom, 
ako  si obhájiť svoje práva. Veď len 
vďaka hlasu košických študentov 
– odborárov a rýchlej reakcii Da-
niela Čukalovského  a vedenia
zväzu sa nedávno podarilo vyrie-
šiť nevyplatenie odmien pre štu-
dentov SOŠ PZ Košice.

Už len na záver: Na margo 
prelínania sa nariadenej školskej 
brigády študentov v čase konania 
avizovanej prezentácie  odborov 
zaznela odpoveď, že študenti sa 
vraj mohli z brigády u riaditeľky 

školy vypýtať, no dobrovoľne si 
namiesto odborárskej prezentá-
cie, vybrali inú pracovnú náplň.
 Čo k tomu dodať? Snáď len 
toľko: Kde je vôľa, tam sa cesta 
nájde.

redakcia

Národná rada SR v utorok, 
16. mája 2023,  schválila posla-
necký návrh novely zákona č. 
73/1998 o štátnej službe prí-
slušníkov Policajného zboru 
Slovenskej informačnej služ-
by, Zboru väzenskej a justičnej 
stráže Slovenskej republiky 
a Železničnej polície. Návrh, vy-
pracovaný v spolupráci s Minis-
terstvom vnútra SR, obsahuje 
významné zmeny, ktoré sme-
rujú k personálnej stabilizácii 
Policajného zboru.

 Návrhom zákona sa znižuje 
veková hranica pre prijímanie do 
služobného pomeru policajta z 21 
na 18 rokov, ktorá už platila aj v 
minulosti. Zároveň sa v tejto sú-
vislosti ruší štátna služba kadeta, 
ktorá bola určená predovšetkým 
pre občanov od 18 do 21 rokov.

 Od opatrenia sa očakáva, že 
prispeje k väčšiemu záujmu obča-
nov o službu v Policajnom zbore, 
a to bezprostredne po ukončení 
úplného stredoškolského vzde-

lania, čo bude mať vplyv na kva-
litnejšie a tiež udržateľné perso-
nálne obsadenie. Policajný zbor 
doteraz prichádzal o veľkú časť 
potenciálnych uchádzačov, kto-
rí si po strednej škole našli iné 
uplatnenie.

Kadeti skončia

 Na základe získaných skúse-
ností počas obdobia fungovania 
štátnej služby kadeta je možné 
konštatovať, že tento model sa 
v praxi z hľadiska efektivity ne-
osvedčil. Vypustením štátnej 
služby kadeta zo zákona sa od-
stráni dvojkoľajnosť pri prijímaní 
do služobného pomeru, ako aj pri 
získavaní základného policajné-
ho vzdelávania.

 Novela precizuje dĺžku prí-
pravnej štátnej služby a skúšob-
nej doby policajta, ktorý získava 
kvalifi kačnú požiadavku policaj-
ného vzdelania denným štúdiom 
bakalárskeho študijného progra-
mu.

 Príslušníkovi Policajného zbo-
ru v prípravnej štátnej službe 
bude počas denného štúdia pone-
chaný funkčný plat v plnej výške 
z dôvodu konkurencieschopnosti 
k nástupným platom v civilnom 
sektore.

 Ustanovuje sa, kedy sa policaj-
tom, ktorí boli povolaní alebo vys-
laní na štúdium či  vzdelávanie, 
poskytuje bezplatné ubytovanie a 
stravovanie.

Príplatky a príspevky

 Parlament ďalej odsúhlasil 
pozmeňujúci návrh, ktorým sa 
mení suma maximálnej výšky ri-
zikového príplatku z pôvodných 
232,50 eur na 500 eur. Zvýšenie 
je v gescii ministra a má fakul-
tatívnu povahu. Vhodnejším 
spôsobom tak bude zohľadnená 
rizikovosť povolania určitých prí-
slušníkov.

 Maximálna výška príspevku 
na bývanie sa zvýši z pôvodných 

232,36 eur na 500 eur.  Umožní sa 
tak fl exibilnejšie reagovať na po-
trebu zlepšenia personálnej situ-
ácie najmä v služobných úradoch, 
ktoré sú prevažne v regiónoch s 
kritickým nedostatkom pracov-
nej sily a výrazne stúpajúcimi 
nákladmi na bývanie. Aj  v tomto 
prípade nejde o plošné priznanie 
alebo zvyšovanie príspevku, ale o 
fakultatívnu možnosť v závislosti 
od individuálnych faktorov a fi -
nančných možností bezpečnost-
ného zboru.

 Účinnosť novely bola schvále-
ná od 1. júla 2023.

Prevzaté z MV SR

Úspech Odborového zväzu polí-
cie v SR

 Schváleniu návrhu novely zá-
kona č. 73/1998 poslancov Lukáša 
Kyselicu a Jany Majorovej Gar-
stkovej predchádzalo stiahnutie 
predošlého návrhu jeho predkla-
dateľmi. Pôvodný návrh nove-

ly totiž počítal aj s nahradením 
príplatku za nerovnomernosť 
novým premenlivým príplatkom, 
ako aj s rekordným navýšením 
príplatkov za riadenie.  Takto 
pripravenú novelu zákona sa 
podarilo zastaviť vďaka rýchlej 
a odbornej reakcii Odborového 
zväzu polície v SR, o ktorej sme 
rozsiahlo informovali v januáro-
vom a februárovom čísle novín 
POLÍCIA.  Argumenty OZP v SR 
nakoniec uznal aj samotný pred-
kladateľ zákona - Lukáš Kyselica 
a upravil ho tak,  aby neobsahoval 
kontroverzné ustanovenia. 
K súčasnej schválenej podobe 
novely zákona nemá náš odboro-
vý zväz vážne výhrady. Zrušenie 
štátnej služby kadeta OZP v SR 
považuje za správne riešenie, na-
koľko už aj v roku 2019, keď bola 
štátna služba kadeta zavádzaná, 
sa odbory postavili proti takejto 
zmene a naopak, navrhli, aby bol 
vek na prijatie uchádzača do PZ 
znížený na 18 rokov.

J. Rohár

V Pezinku to ide, tak prečo nie aj v  Košiciach? 
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TÉMY MESIACA MÁJ  I  2023

 Civilní zamestnanci z od-
delení evidencie vozidiel do-
pravných inšpektorátov majú 
po rokoch ťažkého boja dôvod 
na radosť. Od 1. júna sa zvyšu-
je platová trieda, do ktorej sú 
títo zamestnanci zaradení. Ten-
to úspech by sa nebol podaril, 
nebyť intenzívneho, viac ako 
2-ročného tlaku zo strany Od-
borového zväzu polície v SR. 

 Podnet na riešenie situácie 
prišiel už pred štyrmi rokmi zo 
strany zamestnancov krajského 
dopravného inšpektorátu (KDI) 
Krajského riaditeľstva Policaj-
ného zboru (KR PZ) v Košiciach. 
V tom čase boli na pozíciách evi-
dencie vozidiel - v rámci pilot-
ného projektu v Bratislave a v 
Košiciach - nahradení policajti 
civilnými zamestnancami, no bez 
adekvátneho navýšenia mzdo-
vého ohodnotenia. Zamestnanci 
z Košíc sa preto rozhodli podať 
žiadosť o prehodnotenie ich 2. 
platovej triedy. Pilotný projekt sa 
medzitým osvedčil a rozšíril sa 
po celom Slovensku. Zamestnan-

com pribudli nové činnosti a po-
vinnosti, no so zmenou platu sa 
nerátalo.  Žiadosť zamestnancov 
o zmenu výšky ich miezd pritom 
spočiatku nebola Prezídiom Poli-
cajného zboru (P PZ) predložená 
na posúdenie systematizačnej 
komisii.

Aj preto sa vo veci začal anga-
žovať Odborový zväz polície v SR, 
ktorý združuje veľkú časť civil-
ných zamestnancov Ministerstva 
vnútra (MV) SR. Predseda OZP 
v SR, Pavol Paračka, ako aj zá-
stupca civilných zamestnancov 
v predsedníctve, Zdenko Kristin,  
navštívili Sekciu personálnych 
a sociálnych činností MV SR 
a rokovali o možnosti presunu 
zamestnancov do tretej alebo 
štvrtej platovej triedy.  Požiadav-
ka odborárov bola jasná. Prípad-
ná zmena platovej triedy sa musí 
riešiť systémovo a naprieč celým 
Slovenskom.  Snaha odborov bola 
úspešná a Prezídium PZ dostalo 
za úlohu zhotoviť návrh pre sys-
tematizačnú komisiu. 

Napriek tomu sa tento proces 
zdržiaval a vážne ho začal brať až 

viceprezident Damián Imre, kto-
rý vydal pokyn pripraviť materiál. 
Prácu prezídia v mnohých ohľa-
doch suploval  odborový zväz, 
konkrétne zástupca civilných 
zamestnancov Zdenko Kristin. 
Ten osobne obvolal jednotlivé 
Okresné riaditeľstvá PZ  a zisťoval 
náplň práce pracovníčok. Okrem 
toho Zdenko Kristin aj osob-
ne navštívil Klientske centrum 
v Bratislave,  v ktorom si overil 
situáciu a náročnosť práce týchto 
zamestnancov. 
 Dlhoročná práca a tlak Odbo-
rového zväzu polície v SR nako-
niec priniesli svoje výsledky. Sys-
tematizačná komisia napokon 
schválila zvýšenie platových tried 
pre zamestnancov evidencie vo-
zidiel. Od 1. júna sa tak vyše 100 
zamestnancom  zvýši mesačný 
plat o približne 70 eur. 

Boj za zamestnancov oddelenia 
dokladov stále pokračuje

 Nepríjemnou správou je, že 
systematizačná komisia neschvá-
lila zvýšenie platových tried pre 

389 zamestnancov oddelenia 
dokladov. Tých k podkladovým 
materiálom pridalo Prezídium 
PZ na základe podnetu  nespo-
kojných pracovníčiek z oddelenia 
dokladov na východe Slovenska. 
V ňom argumentovali dlhodo-
bým platovým podhodnotením, 
ako aj súčasným, už niekoľko 
rokov trvajúcim nepriaznivým 
obdobím a stúpajúcimi náklad-
mi na bývanie a život. Prezídium  
PZ doplnilo návrh pre systema-
tizačnú komisiu bez vypracova-
nia podrobnej analýzy, či aj títo 
zamestnanci spĺňajú všetky zá-
konné predpoklady na zvýšenie 

platových tried. Samozrejme, ani 
OZP v SR nezabúda na týchto za-
mestnancov a zamestnankyne. 
Mzdové ohodnotenie pracovní-
kov oddelení dokladov je skutoč-
ne  výrazne nedostatočné a musí 
sa urýchlene riešiť - či už novým 
návrhom na zmenu platovej trie-
dy, alebo formou navýšenia osob-
ných príplatkov a odmien. 
 Bez týchto opatrení je potom  
opodstatnené sa pýtať, kto – pri 
takýchto platoch – na jednotli-
vých oddeleniach ostane a bude 
za takýchto podmienok praco-
vať?! 
J. Rohár

 Vo všeobecnosti sa hovorí, že 
byť policajtom sa oplatí, lebo po 
skončení služby štátu dostanú 
výsluhové dôchodky, ktoré ich 
predsa len lepšie zabezpečia. 
S tým síce môžeme súhlasiť, av-
šak má to jednu „maličkú“ pod-
mienku.  Policajt sa musí výslu-
hového dôchodku aj dožiť.
 Ak sa aj - ako aktívny policajt- 
toho času aj dožije, a potom zom-
rie, sociálne zabezpečenie policaj-
tov upravuje vdovské a vdovecké 
výsluhové dôchodky, prípadne 
sirotské výsluhové dôchodky. Po 
smrti policajta vyvstanú pre jeho  
rodinu otázky typu: „Na čo máme 
nárok?“ 

Preto vám v tomto smere pri-
nášame základné informácie. Zo 
skúseností vieme, že policajti sa 
počas služby touto skutočnosťou 
príliš nezaoberajú. V príspevku 
sa teda zameriame na policajtov, 
ktorí v čase úmrtia boli stále v slu-
žobnom pomere.    

 Aké sú tu podmienky? Nárok 
na vdovský výsluhový dôchodok 
má vdova po policajtovi, ktorý 
splnil ku dňu úmrtia podmienku 
doby trvania služobného pomeru 
na vznik nároku na výsluhový dô-
chodok. Je potrebné, aby policajt 
v čase úmrtia spĺňal podmienku 
25. rokov dĺžky trvania služobné-
ho pomeru. V súvislosti s novelou 
zákona o sociálnom zabezpečení 
policajtov z roku 2013 je potrebné 
individuálne pozrieť aj prechodné 
ustanovenia. Týkajú sa hlavne po-
licajtov, ktorí spĺňajú podmienku 
trvania služobného pomeru od 
15 rokov vyššie. V tomto smere je 
isté, že všetci policajti svoju kon-
krétnu podmienku poznajú.

Ak policajt spĺňal uvedenú 
podmienku, vdove po podaní 
žiadosti na odbore sociálneho za-
bezpečenia sekcie personálnych a 
sociálnych činností MV SR bude 
rozhodnutím priznaný vdovský 
výsluhový dôchodok vo výške 
60 % výsluhového dôchodku, na 
ktorý by mal policajt nárok v čase 
úmrtia.    

Základná dĺžka poberania 
vdovského výsluhového dôchod-
ku je jeden rok od úmrtia man-
žela. Zákon pozná ale sedem prí-
padov, kedy sa dĺžka poberania 
tohto dôchodku predlžuje:
1.) ak sa vdova stará o nezaopat-
rené dieťa -  tu sa doba poberania 
predlžuje do doby pokiaľ je dieťa 
nezaopatrené,

2.) je invalidná,
3.) dovŕšila vek rozhodný pre ná-
rok na starobný dôchodok,
4.) vychovala aspoň 3 nezaopatre-
né deti,
5.) dovŕšila vek 52 rokov a vycho-
vala 2 nezaopatrené deti,
6.) manželstvo vdovy so zomre-
tým policajtom alebo profesio-
nálnym vojakom trvalo počas 
služobného pomeru zomretého 
policajta, alebo profesionálneho 
vojaka najmenej pätnásť rokov,
7.) k úmrtiu manžela došlo v dô-
sledku služobného úrazu alebo 
choroby z povolania.

 Nezaopatreným dieťaťom 
sa rozumie dieťa, ktoré má po 
nebohom policajtovi nárok na 
sirotský výsluhový dôchodok  
a dieťa, ktoré bolo v rodine také-
hoto policajta vychovávané, ak 
ide o vlastné dieťa alebo osvojené 
dieťa vdovy, alebo ak bolo dieťa 
vdove, či zomrelému manželovi 
tejto vdovy zverené do starostli-
vosti, nahrádzajúcej starostlivosť 
rodičov, a to na základe rozhod-
nutia príslušného orgánu počas 
trvania manželstva.

 Nárok na vdovský výsluhový 
dôchodok nevzniká vdove, kto-
rá bola právoplatne odsúdená 
za úmyselný trestný čin, ktorým 
spôsobila smrť policajtovi a ktorý 
bol jej manželom, alebo ak ho už 
poberala, zaniká jej nárok dňom 

právoplatnosti rozhodnutia súdu, 
podľa ktorého policajtovi spôso-
bila smrť úmyselným trestným 
činom. Nárok zanikne tiež v prí-
pade, že sa vdova opätovne vydá, 
teda uzavretím nového manžel-
stva.

 Rovnako, ako je uvedené, to 
platí aj pre vdovca a vdovecký vý-
sluhový dôchodok po policajtke.

 Dnes je dosť moderné žiť len v 
partnerskom vzťahu bez uzavre-
tia manželstva. Manželstvo je 
však základnou podmienkou, aby 
policajtov partner po jeho smrti 
poberal výhody, vyplývajúce zo 
sociálneho zabezpečenia poli-
cajtov. Chcel by som apelovať na 
všetkých policajtov a policajtky, 
ktorí oddane slúžia Slovenskej 
republike, aby vždy zvažovali pri 
rozhodovaní vo svojom osobnom 
živote aj nároky, ktoré im plynú 
zo sociálneho zabezpečenia dáva 
a prihliadali aj na podmienky, kto-
ré sú zákonom vyžadované. Veľa 
pozostalých totiž zostalo „na kon-
ci dňa“ sklamaných.

Roman Laco, podpredseda OZP 
v SR

Zmeny v prípade vdovec-
kých dôchodkov

Národná rada SR dňa 18. mája 

2023 schválila novelu zákona 
o č. 328/2002 Z. z. o sociálnom za-
bezpečení policajtov a vojakov. 
Predkladateľom návrhu novely 
bol poslanec NR SR Martin Čep-
ček. Novela prináša zvýhodne-
nie pre vdovy a vdovcov, ktorí 
vychovali jedno, dve alebo tri 
a viac detí. Zároveň znižuje ve-
kovú hranicu nároku na vdo-
vecký dôchodok na 57 rokov, 
v prípade vdov a vdovcov, ktorí 
vychovali aspoň jedno dieťa. Sú-
časne sa predlžuje doba pobera-
nia výsluhového vdovského dô-
chodku zo súčasného jedného 
na dva roky.

 Doterajšia právna úprava za-
kotvovala zvýhodnenie len pre 
vdovy a vdovcov, ktorí vychovali 
dve, tri alebo viac detí. Na druhú 
stranu zákon nerobil rozdiel me-
dzi vdovami, ktoré vychovali jed-
no dieťa a vdovami, ktoré nevy-
chovali žiadne deti. Novela tak pri 
ponechaní doterajších zvýhod-
není dopĺňa zvýhodnenie aj pre 
vdovy a vdovcov, ktorí vychovali 
aspoň jedno dieťa. Novela zároveň 
predlžuje lehoty na vyplácanie 
vdovského výsluhového dôchod-
ku z jedného na dva roky. Obe 
tieto zmeny nadväzujú na nove-
lu zákona o sociálnom poistení, 
ktorá priniesla rovnaké zmeny aj 
v prípade obyčajných dôchodkov.  

J. Rohár

Čo veľa policajtov netuší... 

Ťažko vybojovaný úspech 

Klientské centrum v Žiline, foto: Zdenko Kristin

VAŠE NÁMETY A TIPY NA REPORTÁŽE POSIELAJTE NA

novinypolicia@gmail.com
POCHVÁĽTE SA ÚSPECHOM  I  PREZENTUJTE SVOJU PRÁCU
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ODBORY V  REGIONÓCHMÁJ  I  2023

Konferencia ZO OZP v SR Prešov 
 V priestoroch veľkej zasa-
dačky Okresného riaditeľstva 
Policajného zboru v Prešove 
sa 25.5. konalo rokovanie kon-
ferencie Základnej organizácie 
(ZO) OZP v SR č. 10-07. Zasadnu-
tia sa zúčastnil predseda Odbo-
rového zväzu polície v SR Pavol 
Paračka. Členovia ZO na zasad-
nutí zvolili aj nového člena vý-
boru, ktorým sa stala Katarína 
Revická Džamová.

 Rokovanie viedol predseda ZO 
Štefan Džama, ktorý predniesol 
správu o činnosti. Prešovskí po-
licajní odborári za posledný rok 
zorganizovali viacero úspešných 
akcií. V júli 2022 sa im podarilo 
uskutočniť autobusový výlet pre 
členov a ich rodiny na kúpalisko 

do maďarského mesta Tiszaúj-
város. V tomto roku, 18.februára 
2023, usporiadali v reštaurácii 
Šport Solivar pre členov aj ne-
členov OZP v SR už 23. ročník 
reprezentačného plesu polície. 
Úspešnej akcie sa zúčastnilo až 
109 osôb. Základná organizá-
cia OZP v SR č. 10-07 plánuje aj 
naďalej pokračovať v príprave 
takýchto podujatí. Tento rok sa 
napr. počíta so zorganizovaním 
verejnoprospešnej akcie na da-
rovanie krvi, ako aj s výletmi  do 
Maďarska a Poľska. 

 V rámci diskusie však bola 
prezentovaná aj nespokojnosť 
zástupcov civilných zamestnan-
cov – pracovníčiek z oddelenia 
dokladov Okresného riaditeľ-

stva PZ Prešov s platovými trie-
dami, v ktorých sú v súčasnosti 
zaradené. Predseda Odborového 
zväzu polície v SR, Pavol Parač-
ka, vyjadril plnú podporu týmto 
oprávneným požiadavkám za-
mestnancov na dôstojnú mzdu. 
Predseda ZO Štefan Džama ho 
doplnil s tým, že vo všeobecnosti 
sa v rezorte vnútra zabúda na ci-
vilných zamestnancov, ktorých 
platy sú veľmi poddimenzované 
a takmer bez osobných príplat-
kov či odmien. Spomenul aj 
problémy pri vyplácaní odmien 
pre študentov na Strednej od-
bornej škole PZ Košice. 

J. Rohár

Rokovanie konferencie ZO OZP v SR č. 10-07, foto: Štefan Džama

Členovia ZO OZP v SR pri KR PZ Nitra navštívili dňa 9.mája 2023 divadelné 
predstavenie s názvom „Zmierenie alebo Dobrodružstvo pri obžinkoch“  v novej 
budove SND. Foto: Juraj Pavlovič

ZO OZP v SR na SOŠ PZ v Bratislave má od 23.5. nové vedenie. Predsedu 
Mariána Záhona (prvý sprava) strieda Katarína Višváderová. Podpredsedom
sa stal Jozef Murín (druhý sprava) a tajomníkom Tibor Dorica (prvý zľava).
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MAJSTROVSTVÁ MINISTERSTVA VNÚTRA SR

A POLICAJNÉHO ZBORU V CESTNEJ CYKLISTIKE

Z podujatia môžu byť vyhotovené audio – video záznamy, ktoré budú zverejnené na webe. Svojou účasťou dávate súhlas so zverejnením na tieto účely.

Okruh sa ide v smere hodinových ručičiek, muži 3x a ženy 2x, štart a cieľ je pred autocampingom na vrchole stúpania, do ďalšieho okruhu sa otáča 
na námestí v Mošovciach. Okruh meria 21 km+1,4 km od štartu a do cieľa. 

Usporiadateľ:  Okresné riaditeľstvo PZ v Martine, Športový klub polície Martin a UNITOP SR
v spolupráci s odborom výcviku PPZ

Dátum pretekov:  21. jún 2023 (streda)

Miesto konania:  Autocamping  Drienok Mošovce
(okr. Turčianske Teplice)

Disciplína:   preteky jednotlivcov s hromadným štartom

Prihlasovanie:  do 12. júna 2023 na mail; jan.holiga@minv.sk (tel. č. 0905744715) 

Program:  09.00 do 10.30 h – prezentácia pretekárov

11.00 h  – štart pretekov 

14.00 h – vyhodnotenie pretekov

Kategórie: muži do 40 a nad 40 rokov 

ženy bez rozdielu veku (kategória sa otvorí v prípade prihlásenia minimálne troch žien).
V prihláške treba uviesť hodnosť, meno a priezvisko, rok narodenia a útvar zaradenia

Dĺžka pretekov: muži 65 km s prevýšením 711 m ženy 43 km s prevýšením 474 m



Obrovská tragédia výbuchu 
plynu v bytovke v obci Bie-
ly Kostol neďaleko Trnavy sa 
výrazne dotkla aj jedného z 
našich kolegov – policajtov.
Mladý otec a policajt Lukáš, za-
radený na Obvodnom oddelení 
PZ Cífer, prišiel 13.mája domov z 

dennej služby a počas toho, ako 
pripravoval bazén pre 17-mesač-
ného syna na záhrade rodinné-
ho domu, došlo v susednej by-
tovke k výbuchu plynu, pričom 
Lukáša vyhodilo 2 až 3 metre do 
vzduchu a následne ho zasiahli 
letiace trosky bytovky, úlomky 

tehál a rozbitých skiel. Lukáš 
utrpel ťažké zranenia hlavy, 
zlomeniny tvárových kostí a 
poranenie oka, ktoré sa musia  
riešiť operačne. Zvyšok rodiny 
sa v čase výbuchu nachádzal 
vo vnútri a utrpel ,našťastie, len 
šok. Výbuch okrem toho rodi-

ne policajta zdemoloval rodin-
né auto a poškodil dom, kvôli 
čomu musia dočasne bývať 
u príbuzných.

Prosím, pomôžme kolegovi 
a jeho rodine v ťažkej chvíli. 

Budú vďační za akúkoľvek 
pomoc. 

Číslo účtu: 
SK25 0900 0000 0051 7797 
7602.

Tragédia v Bielom Kostole zasiahla kolegu 

ODBORY V REGIÓNOCH MÁJ  I  2023

Základné organizácie OZP v SR (24.) 
 Na stránkach POLÍCIE vám 
predstavujeme základné or-
ganizácie Odborového zväzu 
polície v Slovenskej republike 
v rámci pravidelnej rubriky.

 Základná organizácia Od-
borového zväzu polície v SR 
pri Kriminalistickom a exper-
tíznom ústave (KEÚ) Bratisla-
va č. 8/351

 Róbertovi Lamošovi sa po-
darilo v marci tohto roka spolu 
s dvoma kolegami, Mirom Ši-
moničom a Lukášom Smilkom, 
obnoviť fungovanie Základnej 
organizácie OZP v SR, pôsobia-
cej pri KEÚ PZ Bratislava.
 Major PaedDr. Róbert Lamoš 
PhD. má vyštudovaný odbor an-
gličtina a história. Po krátkom 
pôsobení v súkromnom sektore 
sa v roku 2008 rozhodol nasle-
dovať príklad svojho otca a ako 
28-ročný vstúpil do Policajného
zboru SR.  Od malička vyrastal
v policajne rodine, a toto po-
volanie ako mladý človek po-
važoval za veľmi zaujímavé.
Vstupom do PZ sa mu zároveň
splnil detský sen.  V polícii od
začiatku pôsobil v štruktúrach
KEÚ PZ, kde si postupne pre-
šiel viacerými oddeleniami.
V súčasnosti pôsobí na pozícii
staršieho experta analytického
oddelenia.  Vo svojom voľnom
čase sa venuje vojenskej histó-
rii, najmä druhej svetovej vojne
a špeciálne „Taktike nasadenia
tankov“, ktorú študoval. Za-
ujala ho aj policajná história,

pričom v súčasnosti sa snaží 
objasniť okolnosti posledného 
smrteľného úrazu policajné-
ho pyrotechnika na Slovensku 
z roku 1964.  Je zároveň vášni-
vým modelárom a jeden jeho 
model tanku z bitky o Dargov-
ský priesmyk sme našli aj v jeho 
kancelárii.

Priblížte nám vašu prácu 
v KEÚ PZ?
 Kriminalisticko-expertízny 
ústav PZ je znalecká inštitúcia, 
ktorá zabezpečuje kriminalis-
ticko-technickú a expertíznu 
činnosť pre potreby orgánov 
činných v trestnom konaní. Je 
tiež zapísaný v zozname znalcov 
a tlmočníkov znaleckého ústa-
vu.

 Jeho pracovisko je súčasťou 
Európskej siete forenzných in-

štitúcií (ENFSI) - aj vďaka tomu 
dnes  Slovensko využíva široké 
spektrum kontaktov po celej 
EÚ. To zároveň umožňuje vy-
mieňať si najnovšie poznatky 
z praxe osobne, ako aj elektro-
nickou formou.

 Primárne skúma stopy 
z miesta činu a na základe žia-
dosti sa zúčastňuje obhliadky 
miesta činu, vyhotovuje znalec-
ké posudky a odborné vyjadre-
nia. Výsledky skúmania často 
ovplyvňujú priebeh vyšetrova-
nia, aj preto je úloha KEÚ PZ 
veľmi dôležitá a nenahraditeľ-
ná.
 Experti KEÚ PZ sa tiež zú-
častňujú na súdnych pojed-
návaniach, rekonštrukciách či  
vyšetrovacích pokusoch. „Sme 
málo prezentovaná, šedá súčasť 
policajného zboru, no často 
prispejeme k vyriešeniu prípa-
dov, ktoré by inak išli „do strate-
na,“ hovorí a pokračuje: 
 „V súčasnosti sa ja osobne 
zaoberám agendou zahranič-
ných služobných ciest a prijatí. 
Sú to služobné cesty kolegov 
do zahraničia, ale keď príde za-
hraničná delegácia, mám ju na 
starosti. Fyzicky ju sprevádzam 
a zabezpečujem bezproblémo-
vý priebeh celej návštevy. Som 
tiež  predsedom škodovej komi-
sie, riešim poškodenia zdravia 
a majetku a nedávno vznikol aj 
tím na identifi káciu obetí hro-
madných nešťastí (DVI), ktoré-
ho som členom.
Okrem toho už dlhé roky spo-

lupracujem s českým Krimi-
nalistickým ústavom v  Prahe 
a v rámci tejto spolupráce sa 
mi podarilo obnoviť slovenské 
príspevky do špecializovaného 
českého periodika Kriminalis-
tický sborník.“

V čom vidíte zmysel fungova-
nia odborov?
 „Odbory zastupujú všetkých 
zamestnancov, či už sú, alebo 
nie sú členmi odborov. Poskytu-
jú ochranu a presadzujú opráv-
nené záujmy zamestnancov. 
Odbory vidím ako oporu v ob-
lasti právnej, ekonomickej, ale aj 
sociálnej. U nás na KEÚ v Brati-
slave dlho nefungovala základ-
ná odborová organizácia OZP 
v SR a bolo cítiť, že chýba. Ja sám 
som sa chcel stať členom odbo-
rov, no nebolo kde. Hnevalo ma 
to a chcel som to zmeniť. A pre-
to sa chcem poďakovať kolegom 
z oddelenia balistiky, Mirovi 
Šimoničovi a Lukášovi Smilko-
vi. Bez ich veľkej pomoci by sa 
činnosť našej ZO obnoviť nepo-
darilo.“

V čom spočíva prínos vašej 
ZO?
 „Naša ZO znovu vznikla len 
pred dvoma mesiacmi. V sú-
časnosti sa nachádzame vo 
fáze šírenia povedomia o nás 
a o odboroch samotných. Ak-
tuálne máme 30 členov, z toho 
väčšina doteraz vôbec nebola 
členmi OZP v SR. A hlásia sa 
ďalší. Takýto veľký záujem je 
pre nás silným záväzkom, že 

to má zmysel. Máme za sebou 
ustanovujúcu schôdzu a čaká 
nás riadna členská schôdza, na 
ktorej sa budeme pýtať na pod-
nety  našich členov, pretože od 
nich závisí, čo budeme robiť. V 
dnešnej uponáhľanej dobe sa 
často ľudia nepočúvajú a nev-
nímajú. My to chceme zmeniť, 
chceme ľudí počúvať, chceme 
viesť dialóg. Čo sa týka rokova-
ní so sociálnym partnerom, tie 
nastanú po prvej fáze zastabili-
zovania členskej základne našej 
ZO.“

Akým aktivitám sa v rámci ZO 
chcete venovať?
 „Osobne vnímam odbory 
širšie, nielen ako nástroj na 
presadzovanie záujmov za-
mestnancov. Vnímam ich aj 
v rovine sociálno-spoločen-
skej, ako možnosť spoznať sa 
a nadviazať aj ľudské, neformál-
ne kontakty medzi kolegami.  
Rovnako vnímam aj kultúrny 
rozmer odborov. Chceli by sme 
robiť aktivity pre členov, kde sa 
budú môcť spoznať. Premýšľa-
me vo výbore nad spoločným 
výletom, opekačkou alebo gri-
lovačkou.“ 

Ďakujem za rozhovor.
Rozprával sa Ján Rohár

Kontakt:
ZO OZP v SR č. 8/351
Adresa:  Sklabinská 1, Bratislava
Email: robert.lamos@minv.sk
Tel. č.: 096057211 Róbert Lamoš je aj vášnivým 

modelárom. 
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POLICAJNÉ  AKTUALITYMÁJ I  2023

Sekcia krízového riadenia ukončila prvý 
kurz operátorov linky 112 
 Ministerstvo vnútra Slo-
venskej republiky zahájilo prvý 
kurz odbornej spôsobilosti ope-
rátorov koordinačných stredísk 
integrovaného záchranného 
systému (KS IZS), prijímajúcich 
hovory, SMS a eCall volania na 
európske číslo tiesňového vo-
lania 112. Ten bol zorganizova-
ný Sekciou krízového riadenia 
v spolupráci so Sekciou informa-
tiky, telekomunikácií a bezpeč-
nosti Ministerstva vnútra SR, 
Akadémiou Policajného zboru 
v Bratislave, Centrom vzdeláva-
nia a psychológie a záchranný-
mi zložkami. Prvý kurz sa konal 
v dňoch 17.4. až 28.4.2023. 

 Jeden z účastníkov kurzu, 
Miroslav Bobčík, vedúci Koor-
dinačného strediska IZS Žilina, 
nám po absolvovaní kurzu opísal 
priebeh celej odbornej prípravy. 
Ako dlhoročný zamestnanec ko-
ordinačného strediska, ktorý bol 
účastníkom, resp. spoluorgani-
zátorom integračných procesov 
na úseku operačného riadenia 
záchranných systémov a zložiek, 
mimoriadne pozitívne privítal 
zásadné zmeny v tejto oblasti, pre-
zentované v novele zákona NR SR 
č.129/2002 Z.z. o IZS. Zákonné de-
fi novanie povinnosti absolvovať 
uvedenú vzdelávaciu aktivitu by – 
podľa neho - malo výrazným spô-
sobom zvýšiť úroveň profesiona-
lizácie aktérov na koordinačnom 
stredisku, pomôcť pri prijímaní 
nových zamestnancov a minima-
lizovať riziko ich zlyhania pri za-
bezpečovaní príjmu a odozvy na 

tiesňové volania 112.
 Úroveň prvej pilotnej odbornej 
prípravy IZS bola veľmi dobrá, jej 
tematické okruhy boli zostavené 
s logickou nadväznosťou, výber 
lektorov korešpondoval s ich od-
bornou spôsobilosťou a profesi-
onalitou. V prvom týždni prípra-
vy boli prezentované jednotlivé 
záchranné zložky, ich pôsobnosť, 
úlohy a kompetencie, pričom 
dôraz bol kladený hlavne na 
spoluprácu v oblasti operačného 
riadenia. Prínosom, aj vzhľadom 
na profesionálne zloženie poslu-
cháčov (väčšinou vedúcich liniek 
112 a podporných zamestnancov 
KS IZS), bola možnosť vzájomnej 
diskusie, resp. konfrontácie názo-
rov s prednášajúcimi, kde vznikol 
priestor na ujasnenie si prierezo-
vých činností, spolupráce a ná-
zorových rozdielov. Prednášajúci 
boli v tomto ohľade veľmi ústre-
toví a nevnímali vstupy posluchá-
čov ako konfrontačné, ale ako in-
špiratívne aj v ďalšom vzdelávaní 
ostatných pracovných skupín. 
V druhom týždni bol dôraz sme-
rovaný na psychologickú podporu 
a vzdelávanie operátorov, a tiež 
na praktickú činnosť pri vybavo-
vaní hovorov na medzinárodnej 
tiesňovej linke 112 s dôrazom na 
softvérovú aplikáciu CoordCom, 
ktorá je určená pre príjem a odo-
zvu na tiesňové volania. Oblasť 
psychológie, psychohygieny a psy-
chosociálnej podpory operátorov 
sú vnímané ako dynamické pro-
cesy, odrážajúce potreby tejto hek-
tickej doby. Operátori 112 musia 
znášať mnohé psychicky náročné 

situácie, kde sú podpora, obnova  
či hygiena ich psychického zdra-
via sú predpokladom zvládnutia 
akejkoľvek stresovej situácie. Táto 
oblasť sa taktiež pomaly rozbieha 
a jej prezentovanie v rámci tejto 
odbornej prípravy je veľmi dôleži-
té.  

Spokojnosť panovala aj s veľ-
kým učebným blokom o reakcii 
operátorov na rôzne udalosti s de-
tailným spoznávaním možností, 
funkcionalít a procesov aplikácie 
Coordcom pre príjem a odozvu na 
tiesňové volania 112. Takéto pod-
robné a komplexné defi novanie 
všetkých možných spôsobov pre 
rozhodovací proces operátorov 
mimoriadne zefektívni ich čin-

nosť a súčasne  zosúladí možnos-
ti ich reakcií tak, aby boli v rámci 
všetkých koordinačných stredísk 
v SR jednotné. 
 Záverečná skúška, pozostáva-
júca z písomného testu a násled-
nej ústnej praktickej skúšky, len 
potvrdila správnosť takéhoto na-
stavenia odbornej prípravy. 
 Skúšobná komisia, zložená 
z odborne zdatných zamestnan-
cov Sekcie krízového riadenia 
Ministerstva vnútra SR, pôsobila 
profesionálne a dala predmetnej 
odbornej príprave punc dôleži-
tosti a exkluzivity. Následné sláv-
nostné odovzdávanie osvedčení 
najvyššími funkcionármi Sekcie 
Krízového riadenia MV SR na 

čele s generálnou riaditeľkou Mi-
chaelou Kaňovou len dokreslilo 
pozitívny pocit z tohto náročného 
odborného vzdelávania. Miroslav 
Bobčík, ako dlhoročný zamestna-
nec krízového riadenia ocenil, že 
sa v poslednom období výrazne 
skvalitnila a sprofesionalizovala 
práca aktérov v tomto kľúčovom 
odvetví. Snaha Sekcie KR MV SR - 
ako metodického gestora - tak oči-
vidne prináša relevantné úspechy. 

spracovala redakcia

Účastníci kurzu na spoločnej fotografi i. foto: Zdenko Kristin

Obetavý dobrovoľný strážca poriadku 
 V súčasných podmienkach 
personálne poddimenzova-
ných útvarov Policajného 
zboru (PZ) je každý dobro-
voľný strážca poriadku veľ-
kou pomocou, najmä ak ide 
o mladého, fyzicky i mentál-
ne zdatného muža, ktorý sa
nevyhýba ani náročnejším
či nebezpečnejším úlohám.
Jedným z takých je aj Martin
Lacko z mesta Gbely, vykoná-
vajúci úlohy na úseku služby
poriadkovej polície od sep-
tembra 2017 na Obvodnom
oddelení (OO) PZ Brodské.

 Ten, popri svojom hlavnom 
zamestnaní, dobrovoľne obe-
tuje svoj voľný čas- najmä cez 
víkendy a v nočných hodinách 
- aby v súčinnosti s Policajným
zborom aktívne pomáhal obča-
nom. Martin Lacko sa pritom
sám v minulosti usiloval vstú-
piť do PZ, no pre alergiu, kto-
rou trpí, neuspel. Ako redakciu
upozornil riaditeľ Okresného
riaditeľstva (OR) PZ Skalica Jo-
zef Obuch, na jeho pozitívnom
vnímaní Policajného zboru sa
nič nezmenilo, a tak sa stal dob-

rovoľným strážcom poriadku. V 
minulom roku celkovo odslúžil 
až 414 hodín. Zapájal sa aj do 
služieb v súvislosti s nelegálnou 
migráciou v prihraničnej oblas-
ti skalického okresu. 

Vedenie oceňuje aktivitu 
dobrovoľného strážcu

 Riaditeľ OO PZ v Brodskom 
Peter Hladík vysoko ocenil jeho 
správanie,  celkové vystupova-
nie a aktívny prístup. Dobrovoľ-
ný strážca M. Lacko si dokonca 
na vlastné náklady zabezpečil 
kompletnú služobnú výstroj. 
„Kolegovia si službu s ním po-
chvaľujú a oceňujú, že sa nebojí 
ísť s nimi do akejkoľvek akcie 
alebo zákroku. Ako dobrovoľný 
strážca poriadku je zaradený 
na poriadkovej polícii a pracuje 
vždy v prítomnosti policajta ob-
vodného oddelenia a podľa jeho 
pokynov, “ opisuje prácu dobro-
voľného strážcu riaditeľ OO PZ 
Peter Hladík. Martinovi Lacko-
vi, ktorý sa len nedávno dožil 
45 – ročného životného jubilea, 
za dobrú spoluprácu cestou na-

šich novín ďakuje aj riaditeľ OR 
PZ v Skalici Jozef Obuch a želá 
mu pevné zdravie a veľa síl do 
ďalších rokov služby. 

Zmenia sa pravidlá 
prijímania do PZ? 

 Dobrovoľná aktivita Martina 
Lacka si naozaj zaslúži ocenenie 
a pochvalu. Otázkou zostáva, či 
by v prípade takto aktívnych 
občanov so zmyslom pre poli-
cajnú prácu, nemala existovať 
výnimka. 

 Prísne zdravotné kritéria na 
vstup do PZ sú totiž jedným 
z dôvodov, prečo sa mnoho-
krát do PZ nedostanú aj ľudia, 
pre ktorých ide  o „vytúžené“ 
zamestnanie. Túto otázku na 
poslednom aktíve otvoril aj 
samotný prezident PZ Štefan 
Hamran. Uvidíme, či aj v tomto 
prípade neostane len pri slo-
vách. 

J. Rohár
Martin Lacko (uprostred) pri výkone úloh DSP. 
Foto: OO PZ Brodské
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mie Severomacedónskej republiky

Čiastka 37
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o stre-
leckej príprave príslušníkov Policajného 
zboru vyzbrojených služobným revolverom

Čiastka 38
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o stre-
leckej príprave pracovníkov oddelenia fyzic-
kej ochrany objektov a kuriérnej služby od-
boru ochrany objektov Prezídia Policajného 
zboru

Čiastka 39
Rozkaz prezidenta Policajného zboru, kto-
rým sa mení rozkaz prezidenta Policajného 

zboru č. 6/2022 o zriadení komisie na rozde-
lenie odvodu časti poistného z osobitného 
účtu v pôsobnosti Prezídia Policajného zbo-
ru

Čiastka 40
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o od-
bornej komisii na vykonanie skúšky odbor-
nej spôsobilosti príslušníkov obecnej polície 
v Nitre

Konferencia policajných historikov 
POLICAJNÉ  AKTUALITY MÁJ  I  2023

V dňoch 18. a 19. mája toh-
to roku sa v budove Krajského 
riaditeľstva Policajného zboru 
v Bratislave uskutočnila VIII. 
konferencia policajných histori-
kov. V bratislavskej budove, zná-
mej nielen Bratislavčanom, ako 
„U dvoch levov“, slúžiacej ako 
policajné riaditeľstvo viacerých 
štátnych zriadení, otvorenej a 
slávnostne odovzdanej vtedajšej 
polícii v roku 1926, sa v historic-
kej spoločenskej sále stretlo na 
dvojdňovom rokovaní šestnásť 
nadšencov z Českej a Slovenskej 
republiky, ktorí predniesli infor-
mácie o svojich poznatkoch za-
meraných na skúmanie histórie 
bezpečnostných a policajných 
zložiek pôsobiacich na súčasnom 
území oboch susediacich repub-
lík.

 Konferenciu usporiadala Slo-
venská policajno-historická spo-
ločnosť (SPHS), s aktívnou pod-
porou a spoluprácou Slovenskej 
sekcie IPA a pod záštitou riaditeľa 
Krajského riaditeľstva Policajné-
ho zboru v Bratislave, plk. Mgr. 
Viliama Adamca.

 Podujatie slávnostne otvori-
la Hudba MV SR hymnickými 
skladbami a príhovory predsta-
viteľov organizátorov. Riaditeľ 
SPHS Mgr. Jerguš Sivoš, PhD., prí-
tomným účastníkom, vybraným 
členským zhromaždením SPHS, 
odovzdal ocenenia za ich dote-
rajšiu prácu a prínos v skúmaní 
policajnej histórie. Súčasne, in me-
moriam, odovzdal ocenenie a po-
ďakovanie za aktívnu spoluprácu 
nášmu predčasne zosnulému ko-
legovi a kamarátovi, plk. v. v. JUDr. 
Antonovi Kožákovi, ktoré prevzal 
jeho syn. Tonkovu prácu na poli 
policajnej histórie ocenilo aj Mú-
zeum Policie ČR – riaditeľ plk. v. v. 
Mgr. Radek Galaš a vedúci sekcie 
MP ČR – Slavín polície a četníctva 
plk. v. v. JUDr. Michal Dlouhý, PhD., 

tiež odovzdali ocenenie jeho práce, 
ktoré tak isto prevzal Tonkov prí-
tomný syn. Tonkov služobný por-
trét nás ticho sprevádzal po oba 
dni nášho stretnutia a rokovania, 
poznačeného spomienkou naňho.

 Program prednášok prvého 
dňa otvoril príspevok plk. v. v. 
JUDr. Michala Dlouhého, PhD.: 
Slavín policie a četnictva, v ktorom 
prezentoval spôsob a technické 
podmienky zaraďovania zaslúži-
lých príslušníkov bezpečnostných 
služieb Českej republiky medzi 
významné osobnosti čestného pa-
mätníka Muzea Policie ČR. 
Mgr. Peter Nevolný zameral svoju 
prednášku na 78 vojnových obetí 
z radov žandárstva a polície vojno-
vej Slovenskej republiky: Žandári 
usmrtení v boji proti nemeckému 
nacizmu.
Ing. Zbyšek Šustek, CSc., zameral 
svoju prednášku na úlohu a výz-
nam cestovných dokladov počas 
zatiaľ najstrašnejšej svetovej vojny: 
Československé cestovné pasy ako 
dokumenty osudu dvoch židov-
ských občanov počas II. sv. vojny.
Riaditeľ Muzea Policie ČR plk. v. v. 
Mgr. Radek Galaš vo svojej pred-
náške priblížil veľké banské ne-
šťastie a spôsob jeho policajného 

vyšetrovania z osemdesiatych ro-
kov: Už doznel zvonca hlas alebo 
64 mŕtvych prípadu PLUTO.
Magistri Ivana a Ondřej (PhD.) 
Kolářoví vo svojej spoločnej pred-
náške priblížili dobové úskalia 
života „četníckych“ manželstiev 
z čias prvej ČSR: Manželský život 
príslušníkov četnictva. 
PhDr. Petr Klinovský predniesol 
svoje poznatky o predvojnovom 
a povojnovom živote a osude vte-
dajšieho četníckeho veliteľa: Prí-
beh okresného četníckeho veliteľa 
v Námestove a v Banskej Bystrici 
Štěpána Blahynku.
JUDr. Josef Nejedlý pripomenul 
vo svojej prednáške dobové oso-
bitné pracovisko Zboru nápravnej 
výchovy: Záložné pracovisko Mi-
nisterstva vnútra ČSSR – história 
určená na zabudnutie.
Ppor. František Šmákal priblížil 
účastníkom konferencie tvorivé a 
technické stvárnenie a spracova-
nie dobového služobného odzna-
ku: História odznaku Bezpečnost-
ná služba z roku 1946.
Kpt. Mgr. Tomáš Herajt pripome-
nul, ako predstavitelia dobovej ve-
dúcej strany ovplyvňovali výkon 
bezpečnostných zložiek: Komu-
nistická strana a bezpečnostné 
zložky na Slovensku.

JUDr. PhDr. Rudolf Manik, PhD., 
MBA, vo svojej prednáške pripo-
menul, ako boli vedúci predstavi-
telia dobových bezpečnostných 
orgánov v štátoch zaradených do 
socialistického tábora zbavovaní 
podľa sovietskeho vzoru nielen 
svojej moci, ale aj životov: Čistky v 
bezpečnostných orgánoch krajín 
ľudovej demokracie podľa soviet-
skeho vzoru.
Po prvom rokovacom dni si účast-
níci posedeli v príjemnom pro-
stredí, kde sa už venovali len vzá-
jomným priateľským vzťahom 
a zážitkom.

 Druhý deň konferencie plk. v. v. 
RNDr. Vladimír Ďurišin otvoril za-
ujímavým príspevkom z dobovej 
služobnej kynológie: Boxeri v čet-
níckej správe.
Plk. v. v. Ing. Jiří Rulc, PhD. zostal 
verný svojej téme podrobne pre-
zentovanej vo svojej knihe Dějiny 
československé služební kynologie 
a priblížil nám prácu významného 
chovateľa služobných psov Pohra-
ničnej stráže: Vedúci chovateľskej 
stanice PS kpt. Vladimír Zvolánek. 
Plk. Mgr. Bc. Juraj Štaudinger sa 
zameral na priblíženie histórie 
chovu služobných psov pre potre-
by polície: 30 rokov Chovateľskej 

stanice Polícia Slovakia.
Prap. Richard Sadílek, podobne 
ako Radek Galaš, predniesol svoj 
príspevok o priebehu a vyšetro-
vaní  doteraz najväčšieho požiaru 
v dejinách Českej republiky v počte 
nezletilých obetí: Requiem pre pa-
nenku trochu inak.
Mgr. Ing. Pavel Vaněk, PhD., priblí-
žil účastníkom prípad dobového 
nedovoleného prekročenia štát-
nych hraníc s tragickým koncom: 
Od incidentu u práporu Vnútornej 
stráže Vsetín po prestrelku v Ma-
ďarsku – prípad Jána Moravčíka a 
Jiřího Hajšmana.
Mgr. Petr Stein poukázal na do-
bové problémy pražskej polície: 
MIVP v Prahe ako súčasť systému 
zabezpečujúceho verejný poriadok 
na území hlavného mesta.

Účastníci konferencie sa zhodli, že 
sa veľmi radi zasa stretnú na ob-
dobnej jesennej konferencii v Mu-
zeu Policie ČR.

 Článok prinášame aj pri príle-
žitosti 10. výročia vzniku Sloven-
skej policajno-historickej spoloč-
nosti.

Text a foto: Mgr. Peter Nevolný, 
SPHS

Konferenciu zahájil riaditeľ SPHS Jerguš Sivoš (prvý sprava) 
a na pôde KR PZ v Bratislave jej účastníkov privítalho 
riaditeľ Viliam Adamec (tretí sprava).

Riaditeľ Múzea Policie ČR Radek Galaš (vľavo) odovzdáva ocenenie 
in memoriam pre Antona Kožáka jeho synovi,
ktorý pokračuje v otcových šľapajách.  
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